
آخرین وضعیت بازار رمزارزها در جهان

توافق چین و آمریکا کام بیت کوین را 
شیرین کرد

بیت کویــن بعــد از توافق تجــاری چین و 
آمریکا، افزایــش یافت و نزدیک به بالاترین 
سطح ســه ماهه خود قرار گرفت.به گزارش 
ایســنا، بیت کوین طی چند روز گذشته بیش 
از ۹ درصد افزایش یافت. قیمت این رمزارز 
پنج شنبه گذشته، از مرز ۱۰۰ هزار دلار عبور 
کرد و به بالاترین ســطح خود از اواخر ژانویه 
۲۰۲۵ تاکنــون رســید.  افزایش قیمت این 
رمزارز طی چند روز گذشــته تا حد زیادی 
ناشی از توافق تجاری آمریکا و بریتانیا و امید 
به مذاکرات چین بود.سرمایه گذاران همچنین 
با احتیاط منتظر ارقام شاخص قیمت مصرف کننده )CPI( آمریکا هستند که قرار است روز 
جاری منتشر شود.پس از اعلام واشنگتن و پکن مبنی بر دستیابی به توافق تجاری، احساسات 
در دارایی های ریســک پذیرتر از جمله رمزارزها تقویت شد. در حالی که هنوز مفاد خاص 
این توافق فاش نشده است اما اظهارات هر دو طرف از جمله اسکات بسنت، وزیر خزانه داری 
آمریــکا که مذاکرات را »قابل توجه« خواند و مقامات چینی، از »اجماع مهم« خبر دادند و 
خوش بینی کافی برای بالا نگه داشتن قیمت بیت کوین ایجاد کردند. با این حال، معامله گران 
همچنان محتاط و منتظر جزئیات دقیق این توافق هستند که می تواند پایداری دستاوردهای 
اخیــر را تعیین کند.معامله گران همچنین طرح دونالــد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا، برای 
امضــای فرمان اجرایی که قیمت داروهای آمریکا را تا ۸۰ درصد کاهش می دهد را مدنظر 
قــرار دادند و نگرانی هایی را در مورد قیمت گذاری جهانی دارو و فشــارهای گســترده تر 
تورم زدایی ایجاد کردند.پایگاه خبری اینوستینگ گزارش کرد، تحلیلگران می گویند به نظر 
می رسد بازار رمزارزها بر موجی از خوش بینی کلان سوار شده اند، اگرچه عدم شفافیت در 
مورد تجارت و سیاست های مالی احتمالا نوسانات را در کوتاه  مدت بالا نگه خواهد داشت.

به منظور توسعه تجارت و ترانزیت

ایران و قطر کریدور سبز گمرکی راه اندازی می کنند
گمرکات ایران و قطر با هدف تســهیل و توســعه تجارت و ترانزیت میان دو کشور کریدور سبز گمرکی 
راه اندازی می کنند.به گزارش ایســنا، این موضوع شب گذشته با امضای پروتکل همکاری های گمرکی 
بین رؤسای گمرکات ایران و قطر فی مابین احمدبن عبدالله الجمال - رئیس کل شورای عمومی گمرک 
قطر - و فرود عســگری - رئیس کل گمرک ایران - اجرایی می شــود.بنابراین گزارش، این نخستین بار 
اســت که پروتکل همکاری های گمرکی دو کشور در این سطح به امضا می رسد. کشور قطر برنامه ریزی 
کرده است تا سهم خود را همچون امارات متحده عربی از تجارت خارجی و ترانزیت ایران افزایش دهد.

مذاکره دو جانبه رؤســای کل گمرکات دو کشــور با هدف توسعه و گســترش روابط گمرکی و اجرای 
چارچوب استانداردهای امنیت و تسهیل تجارت سازمان جهانی گمرک، ارائه تسهیلات به تجار در تهران 
برگزار و در موارد مهمی میان دو طرف توافق حاصل شد.تســهیل فرآیندهای تجاری و تسریع در انجام 
تشــریفات گمرکی برای کالاهای صادراتی و وارداتی و هماهنگی در بکارگیری استانداردهای گمرکی و 
حذف مقررات زائد و نیز ایجاد مسیر سبز گمرکی برای کالاهای تجاری فعالان اقتصادی مجاز از جمله 
بندهای مهم این توافق است.همچنین ارتقای سطح امنیت تجارت و اثربخشی نقش تسهیل گری تبادل 
داده های گمرکی به ویژه در خصوص کالاهای خاص، مبارزه با قاچاق کالا و بکارگیری فناوری های نوین 
مانند سامانه های هوشمند و دستگاه های ایکس ری )X-Ray( برای ردیابی و نظارت بر وسایل حامل 
کالا، تبادل الکترونیکی اطلاعات گمرکی کالاها و وسائل نقلیه )اعم از تجاری و شخصی(، تسهیل و تسریع 
در انجام تشریفات گمرکی ترخیص کالاهای صادراتی ایران، وارده در بندر الرویس قطر، انجام بازدیدهای 
دوره ای مشــترک از گمرکات استان بوشهر ایران و گمرکات مناطق شمالی قطر و برگزاری نشست های 
هم اندیشی ادواری بین مدیران گمرکات اجرائی دو طرف، مقابله با تخلفات تجاری و جلوگیری از نقض 
قوانین گمرکی، تقویت همکاری های گمرکی و اجرای برنامه های آموزشی متقابل برای کارکنان گمرک 
دو کشور، تبادل تجربیات موفق در حوزه مدیریت گمرکی و همکاری در اجرای چارچوب  استانداردهای 
امنیت و تســهیل تجارت سازمان جهانی گمرک و امضای تفاهم نامه آموزشی بین گمرکات دو کشور از 

دیگر مواردی است که فی مابین رؤسای گمرکات ایران و قطر توافق حاصل شد.

رئیس بخش آبزی پروری مؤسســه تحقیقات علوم شــیلاتی کشــور با تأکید بر 
اهمیــت بهره گیری از فناوری های نویــن در صنعت آبزی پــروری، اظهار کرد: 
هوش مصنوعــی می تواند نقش کلیدی در مدیریت زنجیــره تأمین این صنعت 
ایفــا کرده و با بهینه ســازی زمان و منابع در تأمیــن بچه ماهی، خوراک، دارو و 
مکمل ها، بهره وری مزارع را به طور چشم گیری افزایش دهد.همایون حسین زاده  
- رئیس بخش آبزی پروری مؤسســه تحقیقات علوم شــیلاتی کشــور )سازمان 
تحقیقــات، آموزش و ترویج کشــاورزی( - در گفت وگو با ایســنا، درباره نقش 
هوش مصنوعــی در آبزی پروری اظهار کرد: هوش مصنوعــی  یکی از ابزارهای 
تحول آفرین در مدیریت بهینه مزارع آبزی پروری اســت و امروز نه تنها در ایران 
بلکه در بســیاری از کشورهای پیشــرفته به عنوان ابزار کلیدی در تصمیم سازی 
و تصمیم گیری این حوزه شــناخته می شود.وی با بیان اینکه سالانه حدود ۶۴۰ 
هزار تنُ انواع آبزیان پرورشــی در کشــور تولید می شود، افزود: بخش اعظم این 
تولیدات شــامل ماهیان گرمابی نظیر کپور، ماهیان سردابی مانند قزل آلا، میگو 
و ماهیان خاویاری است. اما یکی از چالش های اساسی در این صنعت، تنش های 
محیطی، تغییرات اکولوژیک و بروز بیماری در مزارع پرورشــی است که می تواند 
بازده تولید را به شــدت تحت تأثیر قرار دهد.حسین زاده با تاکید بر کارکردهای 
هــوش مصنوعی در مواجهه با این چالش ها گفت: هوش مصنوعی قادر اســت با 
تحلیل داده های مزرعه مانند دما، اکسیژن، pH، شوری و آمونیاک، تصمیم های 
مدیریتی هوشــمندانه ای را ارائه دهد و حتی با پیوند به تجهیزات مکانیزه مانند 
سیســتم های تغذیه، تهویــه و کنترل آب، به صورت خــودکار اقدامات اصلاحی 
انجام دهد.وی خاطرنشــان کرد: اصلی ترین مزیت این فناوری، کاهش ریســک، 
افزایش ســرعت واکنش به بحران ها، صرفه جویــی در هزینه ها و حتی کمک به 
بازاریابی هدفمند اســت. الگوریتم های هوش مصنوعی با اســتفاده از اطلاعات 
گذشــته و الگوهای تجربی می توانند جایگزین تصمیم گیری انســانی شوند، به 
شــرط آنکه داده های ورودی دقیق، کامل و ساختاریافته باشند.این مقام مسئول 
با بیان اینکه هوشمندسازی مزارع به کمک اینترنت اشیاء )IoT( و سیستم های 
ابری در حال گسترش اســت، تصریح کرد: در حال حاضر سرمایه گذاران جدید 
نیــز علاقه منــدی زیادی به ورود در این بخش نشــان داده اند و لازم اســت با 
ترویج، آموزش و توســعه الگوریتم های بومی، زمینه  اســتفاده گسترده تر از این 
فناوری فراهم شــود.رئیس بخش آبزی پروری مؤسســه تحقیقات علوم شیلاتی 
کشــور با اشاره به گســترش کاربرد هوش مصنوعی در مدیریت هوشمند مزارع 
پــرورش آبزیان، اظهار کــرد: یکی از مهم تریــن مزایای بهره گیــری از هوش 
مصنوعی، مدیریــت دقیق زنجیره تأمین در آبزی پروری اســت. این فناوری به 
پرورش دهنــدگان کمک می کند زمان مناســب برای تهیــه بچه ماهی، خوراک، 
دارو و مکمل ها را پیش بینــی و برنامه ریزی کنند.وی افزود: هوش مصنوعی در 
مسیر تولید از مرحله لارو تا مرحله پرواری و عرضه به بازار، نقش هدایتگر دارد. 
این سیســتم ها با مدل سازی رفتار رشــد آبزیان، میزان و نوع خوراک موردنیاز 
در هــر مرحله را مشــخص می کنند و از این طریق بهــره وری تولید را افزایش 

می دهند.حســین زاده با اشاره به نقش حمایتی هوش مصنوعی در زمینه نهادی 
و اقتصــادی نیز گفت: فناوری های نوین می توانند در فرایندهایی مانند تخصیص 
تسهیلات، ارزیابی بیمه و حمایت های دولتی کاربرد داشته باشند. همچنین این 
ابزارها می توانند داده های مربوط بــه تلفات طبیعی یا ناگهانی در مزارع را ثبت 
و تحلیل کرده و به تصمیم گیری ســریع و موثــر در مواقع بحرانی کمک کنند.

رئیس بخش آبزی پروری مؤسســه تحقیقات علوم شیلاتی ادامه داد: ثبت دقیق 
رفتار آبزیان از طریق دوربین ها و حسگرهای هوشمند، امکان تشخیص تغییرات 
رفتاری ناشــی از گرســنگی، بیماری یا تغییرات محیطی را فراهم می کند. این 
اطلاعــات به هوش مصنوعی اجازه می دهد که به صورت خودکار اقدامات لازم را 
پیشنهاد داده یا اجرا کند.وی یکی از مهم ترین زمینه های کاربرد هوش مصنوعی 
را مدیریت کیفیت آب دانســت و اظهــار کرد: حفظ دامنه بهینــه پارامترهای 
محیطی نظیر اکســیژن، دما، شــوری و pH برای رشــد آبزیان حیاتی اســت. 
هوش مصنوعی با تکیه بر داده های گذشــته و الگوهای رفتاری، می تواند شرایط 
مناســب را حفظ یا اقدامات اصلاحی را به موقع اجرا کند.حسین زاده تأکید کرد: 
با توجــه به اینکه ۶۵ تا ۷۰ درصد هزینه های پــرورش آبزیان به تغذیه مربوط 
می شــود، بهره گیری از الگوریتم های هوشمند در مدیریت تغذیه می تواند به طور 
چشــمگیری هزینه ها را کاهش داده و بهره وری تولید را افزایش دهد. همچنین 
اســتفاده از هوش مصنوعی در پیشــگیری و کنترل بیماری هــا، ضمن ارتقای 
ســلامت آبزیان، موجب کاهش وابســتگی به دارو و تلفات می شود.رئیس بخش 
آبزی پروری مؤسســه تحقیقات علوم شــیلاتی کشــور با تأکید بر لزوم حمایت 
از مزارع هوشــمند اظهار کرد: هوش مصنوعی در آبزی پــروری، به رغم مزایای 
فراوان، نیازمند ســرمایه گذاری اولیه و توجه به هزینه های زیرســاختی اســت. 
بنابراین ضروری است نهادهایی مانند معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری، 
صندوق حمایت از پژوهشــگران، صندوق نوآوری و سایر دستگاه های حمایتی، 
به یاری بهره برداران بیایند تا زمینه بهره مندی از این فناوری نوین فراهم شــود.

حسین زاده صحافی ادامه داد: زمانی که یادگیری ماشینی در مزرعه پیاده سازی 
شــود و داده های کافی در اختیار سیســتم قرار گیرد، »مغز سیستم« می تواند 
پیشــنهادهای عملیاتی و پیشگیرانه ارائه کند. برای نمونه، در شرایط اضطراری 
مانند وقوع سیلاب، هوش مصنوعی می تواند پیش از رسیدن مزرعه دار به محل، 
اقدامات حیاتی را به طور خودکار انجام دهد؛ از جمله بســتن دریچه های ورودی 
بــرای جلوگیری از ورود ســیلاب و قطع به موقع غذادهی به آبزیان در شــرایط 
گل آلودی که تغذیه مناســب نیســت.وی با بیان اینکه چنین اقداماتی می تواند 
از بروز خسارات ســنگین جلوگیری کند، افزود: هوش مصنوعی ابزاری است در 
خدمت توســعه پایدار و تولید ایمن. به کارگیری این فناوری نه تنها بهره وری را 
افزایش می دهد بلکه امنیت اقتصادی مزرعه را نیز تضمین می کند.حســین زاده 
در پایــان اظهــار امیدواری کرد که در آینده نزدیک، شــاهد گســترش مزارع 
هوشــمند در سراسر کشور باشــیم و فناوری های نوین بیش از پیش در خدمت 

ارتقای صنعت آبزی پروری قرار گیرند.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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عضو کمیسیون امور داخلی و شوراهای مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: امروز علی رغم فشارهای اقتصادی، قطعی برق تبدیل 
به قوز بالا قوز شــده اســت.به گزارش ایسنا، محمدرضا صباغیان بافقی، نماینده مردم بافق در مجلس شورای اسلامی در جلسه 
علنی امروز مجلس در تذکری گفت: قطعی برق، مردم و اقشار مختلف جامعه را گرفتار کرده است. بیماران، نانواها، مرغداران و 
کشاورزان تحت تاثیر قطعی برق گرفته اند.وی ادامه داد: امروز علی رغم فشارهای اقتصادی، قطعی برق تبدیل به قوز بالا قوز شده 
اســت و ما نمی دانیم مشکل کجاست؟ دولت چه کاری می خواهد انجام دهد؟ تابستان شروع نشده و هنوز در بهار هستیم. باید 

وزیر نیرو را دعوت کنیم تا به مجلس بیاید و به ارائه توضیحات درباره قطعی برق بپردازد.
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صباغیان: وزیر نیرو برای توضیح علت قطعی برق به 
مجلس بیاید
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روان شناسی علل و عوامل دروغ گویی 
حمید رضا نقاشیان

اگر بخواهیــم بفهمیم دروغ کجای زندگی 
افــراد مشــهود اســت باید بــه مطالعات 
هزارســاله مراجعه کنیم  البته تشــخیص 
دروغ می تواند چالش برانگیز هم باشد، اما با 
توجه به نشانه های رفتاری، زبانی و منطقی، 
می تــوان احتمال دروغگویی راتشــخیص 
و آن را  کاهــش داد. مطالعــات میگویند، 
روش های کاربردی برای شناســایی دروغ 
شناخته  شده است:اول . نشانه های رفتاری 

)Body Language(مثلا تماس چشــمی غیرطبیعی  اگر فرد معمولاً 
تماس چشمی برقرار می کند ولی ناگهان از نگاه کردن به شما اجتناب می کند 
)یا بیش از حد خیره می شــود(، ممکن است نشــانه استرس ناشی از دروغ 
باشد.  مثلا ، حرکات عصبی   دوم ، لمس مکرر صورت )مثل بینی، گوش یا 
لب(، پاهای بی قرار یا بازی کردن با اشیاء.   سوم ، تناقض بین کلمات و زبان 
بدن  مثلًا فرد می گوید "بله" اما سرش را به نشانه "نه" تکان می دهدچهارم 
،نشــانه های کلامی پاســخ های مبهم یا کلی  مثال: به جای پاسخ مستقیم، 
می گوید: »مگه من چکار می تونســتم بکنم؟«  پنجم ، تکرار ســوال  گاهی 
فرد برای فرصت تراشی ســوال شما را تکرار می کند: »پرسیدی ساعت چند 
خوابیدم؟... ساعت ۱۰!«ششم، جزئیات غیرضروری  افزودن جزئیات بیش از 
حد برای قانع کردن شــما: »دیروز رفتم مغازه، هوا ابری بود، فروشنده کلاه 
قرمزی داشــت...«  هفتم ، تغییر تنُ صدا صدا ناگهان زیر یا بم می شــود، یا 
سرعت صحبت کند/سریع می شود.هشتم ،تناقض های منطقی عدم همخوانی 
با واقعیت های شناخته شده مثال: »دیروز با علی بودم« در حالی که می دانید 
علی در ســفر اســت.  نهم، تغییر روایت در دفعات بعدی اگر داستان فرد در 
دفعات مختلف متفاوت اســت، احتمال دروغ افزایش می یابد.دهم ، استفاده 
از تکنیک های پرسشــی پرسش غیرمستقیم به جای پرسیدن مستقیم »آیا 
تو این کار را کردی؟«، بپرسید: »به نظرت چه کسی ممکنه این کار رو کرده 
باشــه؟«  یازدهم ، توجه به واکنش به اتهام فرد بی گناه معمولاً ســریع و با 
جزئیات پاسخ می دهد، در حالی که فرد دروغگو ممکنه حالت دفاعی بگیرد.

دوازدهم فناوری و روانشناســی دروغ ســنج )Polygraph( اگرچه %۱۰۰ 
دقیق نیست، اما تغییرات فیزیولوژیک )ضربان قلب، تعریق( را بررسی می کند.  
سیزدهم ، تحلیل محتوای متن دروغگوها کمتر از ضمیر اول شخص )»من«( 
اســتفاده می کنند و جملات منفی بیشــتری به کار می برند.البته همین جا 
باید تاکید کنم که هیچ یک از این نشــانه ها امری مســجل نیستند! عوامل 
دیگری مثل استرس طبیعی، خجالتی بودن یا تفاوت های فرهنگی می توانند 
بر رفتار تأثیر بگذارند. روانشناسی باز جو ها تجربه کرده اند که بهترین روش، 
ترکیب مشاهدات با کنار هم دیدن شواهد عینی است.برای درک بهتر منابع 
پیشــنهادی برای مطالعه بیشتر را توصیه میکنم  مثلا کتاب »دروغ گفتن « 
اثر پل اکمن )تخصصی در زمینه زبان بدن و میکرواکسپرشن ها( استیا فرضا 
مستند » همه انسان ها دروغ می گویند « )بررسی علمی علل توسل به دروغ 
در روانشناســی(.  در خاتمه باید توجه داشت دروغ گویی میتواند عادت شده 
باشد و فرد همه جا با دروغ گویی نمایش شخصیت بدهد تا خود را پنهان و 

جلوه ای کاذب از خود را بنماید. والسلام

به دنبال آتش بس تعرفه ای

طلای جهانی آرام گرفت

قیمت طلا در معاملات روز سه شــنبه بــازار جهانی، در پی توافق تجاری 
آمریــکا و چین که ریســک پذیری را افزایش داد و جذابیت طلا به عنوان 
دارایی امن را کاهش داد، تغییر چندانی نداشــت.به گزارش ایســنا، بهای 
هر اونس طلا برای تحویل فوری، در ســطح ۳۲۳۵ دلار و ۳۷ سنت ثابت 
باقــی ماند. بهای هر اونس طلا در بازار معاملات آتی آمریکا، با ۰.۵ درصد 
افزایش، به ۳۲۴۳ دلار و ۵۰ ســنت رسید.بورس های جهان پس از توافق 
آمریکا و چین برای کاهش تعرفه های ســنگین حداقل به مدت ۹۰ روز، 
صعود کردند.»اســکات بســنت«، وزیر خزانه داری آمریکا، پس از دو روز 
مذاکــره با مقامــات چینی در ژنو گفت: دو طرف بــا یک توقف ۹۰ روزه 
موافقــت کرده اند که طی آن تعرفه ها، بیش از ۱۰۰ درصد کاهش خواهد 
یافت.مقامات آمریکایی و چینی اعلام کردند که آمریکا، تعرفه های اضافی 
اعمال شــده بر واردات کالاهای چین در ماه گذشــته را به مدت سه ماه 
آینــده، از ۱۴۵ درصد، بــه ۳۰ درصد کاهش خواهــد داد، در حالی که 
تعرفــه چین بر واردات کالاهای آمریکایــی از ۱۲۵ درصد، به ۱۰ درصد 
کاهــش خواهد یافت.ارزش دلار آمریکا تقویت شــد و نزدیک به بالاترین 
حــد یک ماه اخیر خود قرار گرفت و در نتیجــه، طلا را که به ارز آمریکا 
قیمت گذاری می شــود، برای خریداران خارجی گران تر کرد.»جیمیسون 
گریر«، نماینده تجاری آمریکا، گفت: چین همچنین موافقت کرده اســت 
که اعمال تعرفه های متقابل صادراتی از جمله محدودیت های اعمال شده 
بــر مواد معدنی کمیاب را  پس از دوم آوریل، حذف کند.»آدریانا کوگلر«، 
از مقامات فدرال رزرو، اظهار کرد توقف اعمال تعرفه های کالاهای وارداتی 
در ســطوحی که تهدید به تعطیلی تجارت دوجانبه می کرد، احتمال نیاز 
بانــک مرکزی آمریکا به کاهش نرخ بهره در پاســخ به رکود اقتصادی را 
کاهــش خواهد داد.معامله گران همچنین منتظر گزارش شــاخص قیمت 
مصرف کننده آمریکا هســتند که قرار اســت روز جاری منتشــر شود تا 
سیگنال های جدید را در مورد مســیر سیاست پولی فدرال رزرو، ارزیابی 
کنند.طلا که به طور ســنتی در زمان عدم قطعیت سیاســی و اقتصادی 
بــه عنوان یک دارایی امن در نظر گرفته می شــود، در محیط های با نرخ 
بهره پایین رشد خواهد کرد.طبق گزارش رویترز، شرکت »سیتی ریسرچ« 
دوشنبه هفته جاری، پیش بینی قیمت طلا برای سه ماه آینده را به ۳۱۵۰ 
دلار در هــر اونس کاهــش داد و اعلام کرد که انتظــار دارد قیمت ها در 
بحبوحه پیشرفت در مذاکرات تعرفه ای، تثبیت شوند.در بازار سایر فلزات 
ارزشــمند، بهــای هر اونس نقره با ۰.۲ درصد کاهــش، به ۳۲ دلار و ۵۴ 
سنت رســید، هر اونس پلاتین با ۰.۶ درصد افزایش، به ۹۸۰ دلار و پنج 
سنت رسید و هر اونس پالادیوم با ۰.۷ درصد کاهش، به ۹۸۰ دلار و پنج 

سنت رسید.

مقاله سخنگوی دولت:

ناترازی برق حاصل یک روز و دو روز نیست
پس از آتش بس تجاری با آمریکا

ممنوعیت تحویل هواپیماهای 
بوئینگ در چین لغو شد

خودکفایی کشاورزی در خراسان جنوبی؛ چالش ها 
و دستاوردها در سایه خشکسالی

چیــن پس از آتش بس تجاری با آمریکا، ممنوعیت تحویل هواپیماهای بوئینگ توســط شــرکت های 
هواپیمایی چینی را لغو کرده اســت.به گزارش ایســنا، آمریکا و چین، روز دوشــنبه، توافق کردند که 
تعرفه هــای ســنگین را حداقل به مدت ۹۰ روز کاهش دهند و به ایــن ترتیب، جنگ تجاری میان دو 
اقتصاد بزرگ جهان، متوقف شــد.پایگاه خبری آمریکایی بلومبرگ، روز سه شنبه، به نقل از منابع آگاه 

گزارش داد ......

آخرین مهلت ثبت نام در جشنواره  ملی 
سرآمد

شرایط صدور مجوز واردات بنزین ویژه 
تصویب شد

صدرنشینی تیم دانش بنیان در چالش ملی 
بازیافت سرباره فولاد
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رئیس آبزی پروری مؤسسه تحقیقات علوم شیلاتی عنوان کرد

هوش مصنوعی؛ راهکاری برای مدیریت زنجیره تأمین در آبزی پروری
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سخنگوی دولت:گزیده خبر

ناترازی برق حاصل یک روز و دو روز نیست
محکومیت شدید بمباران مراکز 
اسکان موقت آوارگان فلسطینی

ســخنگوی وزارت امور خارجه حملات وحشــیانه رژیم صهیونیستی علیه مراکز و 
چادرهای آوارگان فلسطینی در جبالیا و خان یونس را شدیداً محکوم کرد.به گزارش 
خبرگزاری مهر، اسماعیل بقایی ســخنگوی وزارت امور خارجه حملات وحشیانه 
رژیم صهیونیستی علیه مراکز و چادرهای آوارگان فلسطینی در جبالیا و خان یونس 
را که منجر به شهید و مجروح شدن ده ها فلسطینی بی گناه از جمله چند کودک 
شیرخوار گردید شدیداً محکوم کرد.بقایی نقض های گسترده و بی سابقه حقوق بشر 
و بشردوســتانه در فلسطین اشغالی توسط رژیم صهیونیستی را »تعرض فاحش به 
اصول و قواعد بنیادین حقوق بین الملل« توصیف کرد و با یادآوری تعهد حقوقی و 
اخلاقی تک تک دولت ها و به تبع آن سازمان ملل متحد برای جلوگیری از نسل کشی 
و حصول اطمینان از رعایت قواعد حقوق بشردوستانه، بر ضرورت تسریع در پیگیری 
پرونده های مفتوحه نزد دیوان بین المللی دادگســتری و دیوان بین المللی کیفری 
علیه رژیم صهیونیستی و مقامات آن به خاطر ارتکاب جنایات جنگی، نسل کشی و 
جنایت علیه بشریت تاکید کرد.سخنگوی وزارت امور خارجه ضمن ابراز همبستگی 
با مردم مظلوم فلســطین، خواســتار اقدام مؤثر جامعه جهانی و کشورهای منطقه 
برای توقف فوری حملات جنایتکارانه رژیم صهیونیســتی و ارسال هرچه سریع تر 
غــذا و دارو به نوار غزه، مواخذه و مجازات مقامات جنایتکار این رژیم، خروج کامل 
اشــغالگران از نوار غزه و چاره اندیشی برای مقابله با شرارت های رژیم صهیونیستی 

علیه کشورهای منطقه از جمله سوریه، لبنان و یمن شد.

پزشکیان: مدعیان حقوق بشر در 
حرف انسان، در عمل درنده اند

رئیس جمهور با اشــاره به فجایع انســانی 
در دنیــا گفت: کشــورهای مدعی حقوق 
بشر، چشم بر رنج مردم بی گناه بسته اند و 
همان سازمان هایی که باید حامی مظلومان 
باشند، امروز از جنایتکاران دفاع می کنند.
به گزارش خبرنگار مهر، مسعود پزشکیان 
رئیس جمهور در آئین گرامی داشت هفته 
هلال احمر با عنوان »هلال احمر نماد امید 
و خدمت بی منت« در سالن اجلاس سران، گفت: نمی شود انسان، انسان باشد 
و به فکر انسان ها نباشد. نمی شود انســان در این کره خاکی زندگی کند و 
مردم درنده گرفتاری باشــند و او بی خیال از آنها باشــد.وی افزود: نگاه به 
انســان ها و موجوداتی که در این کره خاکی هستند و در یک کهکشانی که 
می چرخد و معلوم نیســت به کجا می رویم، فرصتی اســت که همه در کنار 
هم و در ســلامت و شادی زندگی کنیم و فریادرس و کمک رسان یکدیگر 
باشیم.رئیس جمهور اظهار کرد: ما انسان هایی که در این کره خاکی زندگی 
می کنیم و خدا را عبادت می کنیم باید راهی را برویم که از خدا می خواهیم و 
از او طلب می کنیم؛ یعنی هر گرفتار و اسیر و بیچاره و گرسنه ای را باید تلاش 
کنیم که زندگیشــان را درست کنیم و نگاه نکنیم که او کیست چه قومیت 
و جنســیتی دارد و در چه باور و اعتقادی قرار دارد.رئیس جمهور با اشاره به 
نیروهای امدادرسان هلال احمر کشور، ادامه داد: به عنوان یک انسان وظیفه 
ما انسان ها این است که به داد ]حادثه دیدگان[ برسیم و این کاری است که 
شما عزیزان ]هلال احمر[ وقتی حادثه و اتفاقی می افتد آن را پیگیری می کنید 
و در فکر این نیســتید که آن انســان ها چه باور و اعتقاد و چه نژادی دارند. 
]شــما[ بدون توجه به همه این ها به آنها کمک می کنید و آن ذات و فطرت 
انسانی در شما است.رئیس جمهور خاطرنشان کرد: ]ذات انسانی شما نیروهای 
هلال احمر اســت[ که انسان را به میدان خطر می کشــاند و وادار می کند، 
سختی ها و خطرات را بپذیرد تا جان انسان ها را نجات بدهد و این همان باور 
انسانی اســت که با هیچ پول و دنیایی نمی توان عوض کرد.وی افزود: خیلی 
از انسان ها حاضر هستند دنیایشــان را بدهند تا برای دیگران دنیای خوب، 
آرام و راحت بســازند و این باور خیلی زیبا است.رئیس جمهور تصریح کرد: 
وحشتناک اســت در دنیایی که ما زندگی می کنیم و کشورهایی که ادعای 
حقوق بشری کرده و دم از تمدن و رشد می زنند، آن وقت با ابزار و اسلحه ها 
و بمب ها و موشک هایشان انسان های بی گناه را در زیر خروارها خاک مدفون 
می کنند و بعد دم از انسانیت و حقوق بشر و صلح و آزادی می زنند.وی ادامه 
داد: این فاجعه است. من نمی دانم در دنیایی که ما زندگی می کنیم، آن هایی 
که پشــت تریبون ها با چهره ها و لباس های زیبا دم از انســانیت می زنند، در 
درون خود چه جانوری در حقیقت زندگی می کند؟رئیس جمهور اظهار کرد: 
چطور می شــود آدم بپذیرد، زنان و کودکان و پیران و بی گناهان را به همین 
راحتی بمباران کنند؟ به همین راحتی نگذراند که آن ها که در آنجا گرفتار 
هســتند، آب، غذا و دارو برایشان ببریم.وی تأکید کرد: دنیا این ها را می بیند 
ولی ساکت است. همان ســازمان ملل این ها را می بیند، همان سازمان هایی 
که ادعاهای حقوق بشــری دارند، این ها را می بیننــد، ولی باز از یک چنین 
جنایتکاری دفاع می کنند.رئیس جمهور ادامه داد: این همان مشــکلی است 
که ما داریم. ]جنایتکاران[ وقتی پشت تریبون ها قرار می گیرند از دموکراسی، 
آزادی و صلح و امنیت حرف می زنند ولی زمانی که به میدان عمل می رسند، 
از درنده ترین حیوانات موجود در دنیا، درنده تر هســتند و این همان چیزی 
است که ما با چشمان خود مشاهده می کنیم. بعد آن کارهایی را که خودشان 

می کنند، بعد به دیگران نسبت می دهند که شما این هستید.

در دیدار با اعضای کمیسیون امنیت ملی مطرح شد

سردار حاجی زاده: دشمن توان آسیب 
زدن به سیستم آفندی جمهوری 

اسلامی را ندارد

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس شورای اسلامی گفت: سردار 
حاجی زاده در جلسه کمیسیون بیان کرد تهدیدات مطرح شده علیه جمهوری اسلامی، بدون 
پایه است و آسیب پذیری دشمن نسبت به گذشته بیشتر شده و دشمن توان آسیب زدن به 
سیستم آفندی جمهوری اسلامی را ندارد.به گزارش ایسنا، ابراهیم رضایی با اشاره به دیدار 
اعضای کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با سردار حاجی زاده، فرمانده نیروی 
هوافضای ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: در این جلسه، سردار حاجی زاده ضمن ارائه 
گزارشــی از اقدامات، برنامه ها و رویکردهای نیروی هوافضای سپاه و تشریح آخرین وضعیت 
منطقه به لحاظ امنیتی و نظامی و مواضع دشمن، گزارشی از توانایی های دفاعی جمهوری 
اســلامی به ویژه در حوزه موشــکی و پهپادی ارائه کرد.سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و 
سیاســت خارجی مجلس بیان کرد: ســردار حاجی زاده عملیات های وعده صادق ۱ و ۲ را 
تشــریح کرد و گفت که عملیات وعده صادق ۲ بزرگترین عملیات موشــکی جهان بود که 
در آن بیش از ۷۵ درصد موشــک ها به هدف خورد و موفق بود و دشــمن صهیونیستی هم 
قادر به ایســتادگی و مقاومت و مهار این حمله نبود.رضایی افزود: سردار حاجی زاده با اشاره 
به تهدیدات اخیر دشمنان گفت که این تهدیدات مطرح شده علیه جمهوری اسلامی، بدون 
پایه اســت و آسیب پذیری دشمن نسبت به گذشته بیشتر شده و دشمن توان آسیب زدن 
به سیستم آفندی جمهوری اســلامی را ندارد.سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شــورای اسلامی بیان کرد: ســردار حاجی زاده در پاسخ به تبلیغات دشمن 
مبنی بر اینکه ایران ضعیف شده گفت که این تبلیغات ساخته و پرداخته رسانه های عبری و 
غربی است و تاکید داشت که قدرت جمهوری اسلامی ایران دست نخورده و ما قدرتمندتر 
از گذشــته شده ایم.سردار حاجی زاده: دشمن توان آسیب زدن به سیستم آفندی جمهوری 
اســلامی را نداردرضایی تاکید کرد: اعضای کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی هم 
در این جلســه نظرات و دیدگاه های خودشــان را بیان کردند و ضمــن تجلیل از خدمات، 
مجاهدت ها و ایثارگری های نیروی هوافضای سپاه، بر حمایت قاطع از این نیرو و پشتیبانی 

از آن تاکید کردند.

سخنگوی دولت با بیان اینکه با ناترازی حدود ۲۰ هزار مگاواتی مواجه هستیم و این ناترازی 
حاصل یک روز و دو روز نیست، اعلام کرد: به جای اینکه قطع برق را صرفاً به صنایع تحمیل 
کنیم، مقداری هم به مصرف خانگی معطوفش کرده ایم.به گزارش ایســنا، فاطمه مهاجرانی 
در نشســت خبری با نمایندگان رســانه ها که در مجتمع بندری کاسپین منطقه آزاد بندر 
انزلی برگزار شــد، اظهار کرد: حکومت و دولت جمهوری اسلامی مبتنی »داد و خرد« است 
و تلاش می کنیم با این دو پایه به مطالبات مردم پاســخ دهیم.وی ادامه داد: سامانه فواد یا 
فوریت های اداری به صورت آزمایشــی در استان قزوین به راه افتاده است و مردم می توانند 
از ایــن طریق فوریت های خود را در زمینه امور اداری اعلام کنند. همچنین مردم می توانند 
از این طریق و با اعلام نظرات خود به بهبود نظام اداری کمک کنند.سخنگوی دولت تأکید 
کرد: دولت تلاش دارد تمرکز بیشتر را بر صنعت بگذارد و به دنبال پیشبرد پویش ۲۵ درجه 
برای صرفه جویی در مدیریت مصرف انرژی اســت و در نظر دارد که بخشی از خاموشی ها را 
بر منازل قرار دهد.امیدواریم به زودی شاهد رفع محدودیت هایی در زمینه فیلترینگ باشیم   

مهاجرانی در پاسخ به پرسشی درباره رفع فیلترینگ و برنامه وزارت ارتباطات در این زمینه، 
تصریح کرد: همان گونه که معاون رئیس جمهوری گفته اســت، نظام تصمیم ســاز کشور به 
نتیجه رفع فیلترینگ رســیده و امیدواریم به زودی شاهد رفع محدودیت هایی در این زمینه 
باشیم .مردم نشــان داده اند در شرایط سخت بسیار حامی هستند وی در پاسخ به پرسشی 
درباره طرح اظهاراتی نسبت به شیوه مدیریت دولت چهاردهم در زمینه خاموشی ها از سوی 
برخی مسئولان دولت گذشته، یادآور شد: رویکرد علمی به ما کمک می کند به جای اینکه 
انگشــت اتهام را به سمت یکدیگر بگیریم، واقعیات را بپذیریم. ما با ناترازی حدود ۲۰ هزار 
مگاواتی مواجه هســتیم و این ناترازی حاصل یک روز و دو روز نیســت. این ناترازی حاصل 
سال ها فقدان سرمایه گذاری از یک سو و گسترش شبکه های توزیع از سوی دیگر و افزایش 
مصرف ناشــی از گسترش هاست.سخنگوی دولت یادآور شد: با این شرایط، جریان عرضه و 
تقاضا ما را به این سو رهنمون می کند که با ناترازی مواجه می شویم. به جای اینکه انگشت 
اتهام را به سمت کسی معطوف کنم، ترجیح می دهم با رویکرد و زبان علمی صحبت کنم و 

بگویم جریان عرضه و تقاضای برق نشــان می دهد ناترازی  خلق خواهد شد.مهاجرانی گفت: 
مدتهاست مقام معظم رهبری شعار سال را به نام اقتصاد و تولید مزین می کنند، اما اگر در 
زمستان، گاز و در تابستان، برق را برای صنایع قطع کنیم، چیزی به نام تولید وجود نخواهد 
داشــت. رویکرد دولت بر این است که در این شرایط سخت همه باهم و در کنار هم از این 
شــرایط عبور کنیم. پس به جای اینکه قطع برق را صرفاً به صنایع تحمیل کنیم، مقداری 
هم به مصرف خانگی معطوفش کرده ایم.وی یادآور شد: می دانیم که این شرایط برای مردم 
مشکل زاســت، ولی باید در کنار هم از این شرایط عبور کنیم. بنابراین مشکل به جای اینکه 
پنهان شود باید با مردم به اشتراک گذاشته شود. امیدواریم  با پیوستن به پویش ۲۵ درجه 
و تمرکز دولت بر راهبردهای تولید انرژی های جدید مثل انرژی های خورشــیدی، بتوانیم از 
این شــرایط سخت عبور کنیم. مردم ما نشــان داده اند در شرایط سخت اتفاقاً بسیار حامی 
هستند و همه با هم از این شرایط سخت به عبور خواهیم کرد.آخرین پی گیری های ایران 
در زمینه شــهروندان ایرانی در بریتانیاسخنگوی دولت درباره بازداشت شهروندان ایرانی در 
بریتانیا، اظهار کرد: ما شاهد داستان سرایی ها هستیم که در بریتانیا شکل گرفته، اما هرگونه 
دخالتــی را در آن موضــوع قاطعانه رد می کنیم و از مجــاری دیپلماتیک در حال پیگیری 
این موضوع هســتیم. ما از فرایندهای دیپلماتیک اســتفاده می کنیم تا مشکلات را در این 
زمینه مرتفع کنیم.ستادهای همه دستگاه های اجرایی مکلف به نصب صفحات خورشیدی 
هستندمهاجرانی در پاسخ به پرسش ایسنا مبنی بر اینکه با توجه به تاکیدات رئیس جمهوری 
برای اســتفاده ادارات از پنل های خورشیدی، چه برنامه ای در این زمینه تدوین شده، گفت: 
اقدامات در زمینه صفحات خورشــیدی از زمستان گذشته و از سوی خود رئیس جمهوری 
که کار را به دســت گرفت و بادقت فراوان جلو برد، آغاز شــده و اکنون لااقل ســتادهای 
همه دســتگاه های اجرایی مکلف هستند صفحات خورشــیدی را نصب کنند.وی ادامه داد: 
همچنین فرایند اجرایی این طرح به صورت کامل مشــخص و به دســتگاه اجرایی نیز ابلاغ 
شده است. فرایند خرید صفحات خورشــیدی یا تحویل شان از وزارت نیرو در حال انجام 
اســت و اولین مجموعه ای که صفحات خورشیدی را نصب کرده معاونت علمی و فناوری 
ریاســت جمهوری اســت که به میزان ۴۰ کیلووات صفحه خورشــیدی نصب کرده و در 
حال بهره برداری از آن اســت و در واقع انرژی را به شــبکه می دهد و در زمان قطع برق 
خودش از آن برداشــت می کند.ســخنگوی دولت همچنین در بخش پایانی این نشست 
خبری، اعلام کرد: با دســتور رئیس جمهوری، تدوین برنامه جامع تنوع زیستی و انتقال 
این موضوع به سازمان محیط زیست بعد از ۱۵ سال تصویب شد که قطعاً کمک می کند 
وضعیت بهتری در این زمینه داشته باشــیم.توضیحات سخنگوی دولت درباره همکاری 
اقتصادی بابک زنجانی با دولتهاجرانی در پاســخ به پرسشی درباره بازگشت بابک زنجانی 
به فعالیت اقتصادی، اظهار کرد: پاسخ به این پرسش از سویی به قوه قضائیه بازمی گردد. 
از این جهت اظهارات ســخنگوی قوه قضائیه را یادآوری می کنم که در پاسخ به پرسشی 
دربــاره آن فرد تاکید کرد کــه منع قانونی در این زمینه وجود نــدارد.وی ادامه داد: در 
مورد تفاهم نامه ای که منعقدشده نیز هم متن آن در سایت موجود است و می توان آن را 
مطالعه کرد و هم هنوز رقمی جابه جا نشده است. این دولت نیز مثل همه دولت ها و شاید 
بیشــتر از بقیه دولت ها بر مبارزه با فساد تاکید دارد.سخنگوی دولت تصریح کرد: در این 
دولت هیچ اقدامی خارج از فرایندهای نظارتی و حقوقی انجام نخواهد شــد و نگاه ما این 
اســت که فساد زمانی رخ می دهد که برخی فرایندها بدون نظارت های کامل انجام شود. 
در موردی که در پرســش به آن اشاره شــده، اظهارنظرهای مفصلی از سوی قوه قضائیه 

انجام شده که شما را به آن هم ارجاع می دهم.

معاون اول رئیس جمهور جایگاه دانشــگاه تبریز را به عنوان دانشــگاه هایی پیشکسوت و 
تاثیرگذار در پیشبرد علم و فناوری به ویژه فناوری های پیشرفته دانست و تاکید کرد: باور 
داریم که دیپلماسی علمی یک مصونیت سیاسی به نظام جمهوری اسلامی ایران می دهد و 
دانشگاه می تواند پیشتاز توسعه روابط و کاهش تنش ها باشند.به گزارش ایسنا، محمدرضا 
عارف در ادامه ســفر به استان آذربایجان شرقی در دیدار صمیمی با دانشگاهیان و فناوران 
این اســتان گفت: دانشگاه های استان آذربایجان شرقی می توانند فراتر از مرزهای کشور با 
دانشــگاه های بزرگ کشورهای همسایه و منطقه همکاری کنند و نیازهای آنان را برطرف 
کنند.معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه دانشگاه در سال های پس از پیروزی انقلاب 
اسلامی رشد خوب و نمایی در کمیت و کیفیت داشتند، تصریح کرد: دانشگاه های کشور 
نقش کلیدی در پاســخگویی به مطالبات علمی و نیازهای کشــور و ارتقاء جایگاه ایران به 
ویژه در فناوری های پیشــرفته داشــته اند و همین وضعیت خوب دانشگاه ها در اوایل دهه 
۸۰ ایجاب کرد حرکت علمی و فناوری کشــور با افقی درازمدت و در سند چشم انداز ۲۰ 
ســاله دیده شود و این مسئولیت به عهده دانشــگاه ها گذاشته شد.عارف خاطرنشان کرد: 
شــتاب جدی در توســعه علم و فناوری به ویژه فناوری های پیشــرفته در دانشگاه کشور 
ایجاد شــد و زمانی که حرکت کشــور در فناوری های پیشرفته و هایتک آغاز شد به دلیل 
همین پیشرفت های علمی و فناورانه دانشگاه ها با دنیا فاصله نداشتیم و با اتکای نیروهای 
با انگیزه و پرتلاش با هدف گذاری روشــن در زمینه هایتک حرکت کردیم و امروز نیز در 
امتداد همان مسیر هستیم.معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه انتظار از دانشگاه ها بیش از 
گذشته است و توقع داریم علاوه بر تولید علم و فناوری به دولت در حل مشکلات اساسی 
همانند آسیب های اجتماعی و حل ناترازی ها کمک کنند، ادامه داد: دانشگاه باید در مسائل 
راهبردی و اجتماعی و اقتصادی کشــور در کنار وظیفه اصلی و ذاتی توسعه علم و فناوری 
حضور جدی پیدا کند و به دولت اعلام کنند در برنامه  های توســعه ای که مبنای حرکت 
اســت به چه اصلاحاتی نیاز اســت.عارف در خصوص مهاجرت نخبگان تصریح کرد: اگر با 
برنامه اصولی ریشه های مهاجرت نخبگان را شناسایی کنیم می توانیم روند نرخ مهاجرت را 
معکوس کنیم که اکثر این نخبگان به دلیل عدم وجود ابزار کار چاره ای جز بیرون آمدن از 
دانشگاه ندارند و دانشگاهیان باید در این زمینه کمک کنند چرا که رویکردهای دولت کوتاه 

مدت و با توجه به منابع در اختیار اســت.معاون اول رئیس جمهور با اشاره به طرح مباحث 
جدی در زمینه بازگشت مرجعیت علمی و اساتید در برنامه هفتم توسعه گفت: الگوگیری از 
اساتید به نفع جامعه و جوانان است.معاون اول رئیس جمهور همچنین بر ضرورت گسترش 
فعالیت های دانشــگاه ها در منطقه تاکید کرد و ادامه داد: منطقه بیش از گذشته به ما نیاز 
دارد و آمادگی همکاری دارند و کشــورهای منطقه با اشتراکات فراوان فرهنگی تاریخی و 
مذهبی می تواند زمینه خوبی برای حضور دانشــگاه های ایران باشد.عارف تصریح کرد: باور 
داریم که دیپلماسی علمی یک مصونیت سیاسی به نظام جمهوری اسلامی ایران می دهد 
و دانشگاه می تواند پیشتاز توســعه روابط و کاهش تنش ها باشند.وی با بیان اینکه انتظار 
دانشــگاه از دولت تامین ابزار کار مورد نیاز اســت، گفت: تامین معیشت و حقوق یکی از 
همین ابزار کار است که من و پزشکیان در این زمینه جلسات دو نفره متعددی داشتیم اما 
بودجه کشور پاسخگوی مطالبات دانشگاهیان نیست که البته در سال های ۶۸ و ۸۲ اقدامات 
اصولی در این راســتا انجام شد که امروز نیز نیازمند اتخاذ اقدامات و تصمیمات در همان 
ســطح هستیم.معاون اول رئیس جمهور در خصوص حل مشکل مسکن اساتید دانشگاهی 
ادامه داد: در دولت و هیات مولدسازی دارایی های دولت با مولدسازی زمین های دانشگاهی 
مخالفت کرده ایم و تنها در صورتی که خود دانشگاه درخواست کند با مولدسازی زمین های 
دانشگاهی موافقت می کنیم و دانشگاه ها نباید زمین های خود را به خارج از کار علمی جز 
برای توسعه دانشگاه و یا ساخت مسکن اساتید بدهند.عارف با اشاره به اقدامات دولت برای 
درآمدزایی دانشگاه ها گفت: به دنبال آن هستیم که دولت با دانشگاه ها قرارداد ببندد و به 
صورت هیئت امنایی اداره شــود که دانشــگاه ها می توانند به خوبی خود را اداره کنند و با 
برنامه های دولت دانشــگاه ها به عنوان یک نهاد خودگردان می شوند و همچنین به اتکای 
ارتباط صنعت با دانشگاه می توانند هزینه های خود را تامین کنند.معاون اول رئیس جمهور 
ادامه داد: دانشگاه های اســتان آذربایجان شرقی می توانند قطب علم و فناوری به ویژه در 
زمینه هوش مصنوعی شوند و در نظر داریم با ایجاد منطقه ای در این استان به عنوان یکی 
از قطب های هوش مصنوعی شناخته شود.همچنین در این نشست برخی از مدیران دانشگاه  
تبریز به تشریح مشکلات و مســائل و همچنین برنامه های خود در راستای توسعه علم و 

فناوری به ویژه هوش مصنوعی پرداختند.

مشــهد - سی ویکمین دوره کنفرانس هسته ای ایران، صبح سه شنبه به صورت رسمی آغاز به کار کرد.به گزارش 
خبرگزاری مهر، ســی و یکمین دوره کنفرانس هسته ای ایران، صبح سه شنبه به صورت رسمی آغاز به کار کرد، 
این کنفرانس با همت انجمن هســته ای و با حمایت ســازمان انرژی اتمی ایران به میزبانی شــهر مقدس مشهد 
در حال برگزاری اســت.محورهای اصلی این دوره از کنفرانس شــامل موضوعاتی چون »کاربرد پرتوها و فناوری های نوین پرتوی«، »فیزیک و فناوری گداخت هســته ای و 
پلاسما«، »راکتورهای هسته ای و فناوری های کوانتومی«، »چرخه سوخت و مواد هسته ای« و همچنین »حکمرانی هسته ای و توسعه پایدار« است.این رویداد علمی، فرصتی 
برای تبادل نظر، ارائه دستاوردهای جدید و توسعه همکاری های ملی در حوزه علوم و فناوری هسته ای به شمار می رود.»راکتورهای تحقیقاتی در جهان و کاربردهای آنها«، 
»معرفی ســامانه تصویربرداری نوترونی در راکتور تهران«، »تســت ســوخت در راکتور تهران«، »تولید رادیو ایزوتوپ و پرتودهی ســنگ های جواهراتی در راکتور تهران« و 

»معرفی راکتورهای تحقیقاتی اصفهان« عناوین مطالبی اســت که در نخستین روز این کنفرانس ارائه خواهد شد.

نماینده مردم کرمان در مجلس با تأکید بر اینکه ایران هیچ گاه معطل نتیجه مذاکره با آمریکا نمانده، گفت: سیاست خارجی کشور 
متوقف نشده و توسعه روابط چندجانبه دنبال می شود.شهباز حسن پور در گفتگو با خبرنگار مهر، درباره مذاکرات غیرمستقیم ایران 
و آمریکا، اظهار کرد: جمهوری اسلامی ایران هیچ گاه معطل نتیجه مذاکره با آمریکا نمانده و سیاست خارجی کشور به هیچ عنوان 
متوقف نشده است.وی با اشاره به تلاش های مستمر دستگاه دیپلماسی کشور در تقویت روابط با کشورهای مختلف جهان، گفت: 
ما مذاکرات هسته ای را همواره با هدف تأمین منافع ملت ایران دنبال کرده ایم، اما این به معنای آن نیست که دیپلماسی ما فقط به 
میز مذاکره با غرب یا آمریکا محدود شود.نماینده مردم کرمان در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: ایران امروز با کشورهای زیادی 

از آسیا، آفریقا، آمریکای لاتین و حتی برخی کشورهای اروپایی ارتباط فعال و سازنده دارد.عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی ادامه داد: ارتباطات چندجانبه ای که 
امروز در قالب سازمان هایی مانند شانگهای، بریکس و توافق های دو و چندجانبه اقتصادی برقرار شده، نشان دهنده این است که جمهوری اسلامی ایران با نگاهی فراتر از مذاکرات با 

غرب، در حال توسعه روابط راهبردی با قدرت های نوظهور جهان است.

سی ویکمین کنفرانس هسته ای ایران در 
مشهد آغاز به کار کرد

حسن پور: سیاست خارجی ایران محدود به مذاکرات هسته ای 
نیست

در دیدار با جمعی از دانشگاهیان و فناوران استان آذربایجان شرقی

می توانیم روند نرخ مهاجرت را معکوس کنیم
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گزیده خبرگزیده خبر
صدرنشینی تیم دانش بنیان در چالش ملی بازیافت سرباره فولاد

پس از آتش بس تجاری با آمریکا

ممنوعیت تحویل هواپیماهای بوئینگ در چین لغو شد

یکی از شــرکت های دانش بنیان با کســب امتیاز ۶۷.۳۳ در چالش ملی »اســتفاده 
بهینه از ســرباره فولادسازی کوره های قوس الکتریکی«، موفق شد رتبه نخست این 
رقابت فناورانه را به دســت آورد؛ چالشــی که با هدف کاهش اثرات زیست محیطی 
صنایع فولاد و بازیابی هوشمندانه فلزات از سرباره ها، به همت مرکز نوآوری و تحول 
دیجیتال اتاق بازرگانی تهران و با همکاری شــرکت توســعه آهــن و فولاد گل گهر 
برگزار شــد.به گزارش ایســنا، امروزه با افزایش تولید فولاد در دنیا، تولید ســرباره 
نیز به عنوان محصول فرعی فولادســازی افزایش یافته است. از طرف دیگر سرباره ها 
بــا توجه به روش تولید، حــاوی عناصر فلزی و ترکیبات مختلفی هســتند. بازیابی 
فلزات از ســرباره ها و بهره برداری از آنها هم بــرای منابع فلزی و هم برای محافظت 
از محیط زیســت حائز اهمیت است. از این رو یافتن روشی به منظور بازیابی سرباره 

کــوره قوس الکتریکــی و عناصر فلزی به خصوص آهن و اســتفاده مجدد از آنها در 
فولادســازی یا صنایع دیگر ضروری اســت. به دلیل اســتفاده از دمش اکسیژن در 
کوره قوس الکتریکی و مصرف آهن اسفنجی، سرباره شامل درصد زیادی آهن است.

با توجه به مشــکلات دفع ســرباره، یافتن راه حلی برای اســتفاده از سرباره اهمیت 
پیدا می کند. از طرفی مشــخصات فیزیکی، شــیمیایی و مکانیکی سرباره کوره قوس 
الکتریکی با شارژ آهن اســفنجی با سرباره کوره بلند تفاوت های اساسی دارد.از این 
رو، مرکز نــوآوری و تحول دیجیتال اتاق بازرگانی تهران با همکاری شــبکه تبادل 
فناوری و شــرکت توســعه آهن و فولاد گل گهر، به منظور دستیابی به روشی جهت 
تبدیل این ســرباره ها به محصولات قابل اســتفاده در صنایع مختلف و کاهش اثرات 
زیســت محیطی، سلســله رویدادهای پیوند را در قالب چالشــی با عنوان »استفاده 

بهینه از سرباره فولادسازی کوره های قوس الکتریکی« مطرح و از طرح های فناورانه 
و نوآورانه در ایــن زمینه حمایت کرد.برگزاری این چالش با حمایت مرکز نوآوری و 
تحول دیجیتال اتاق بازرگانی تهران، توســط شــبکه تبادل فناوری به عنوان کارگزار 
رســمی این مجموعه و به درخواست شرکت توسعه آهن و فولاد گل گهر برگزار شد. 
در فرآیند برگــزاری این چالش پس از تدقیق تقاضا، جزئیات حمایت ها و شــرایط 
فنــی ) الزامات فنی، ملاحظات و شــرایط طرح های پیشــنهادی برای حل مســئله، 
مراحل و زمان بندی اجرای چالش ( مشــخص شــد.فرآیند برگــزاری این چالش به 
این ترتیب اســت:  شناســایی تقاضا پیــرو مذاکرات و توافقات صــورت گرفته بین 
مرکز نوآوری و تحول دیجیتال اتاق بازرگانی تهران، شــبکه تبادل فناوری و شرکت 
توســعه آهن و فولاد گل گهر موضوع سرباره فولادســازی کوره های قوس الکتریکی 
مورد نیاز متقاضی شناســایی و صورت بندی شــد.در این قسمت بر اساس اطلاعات 
به دســت آمده از شرکت توســعه آهن و فولاد گل گهر ویژگی های نوع تقاضا مشخص 
شــد. بر این اســاس، چالش مذکور از نظر نوع صنعت در حــوزه صنایع فلزی و از 
نظر ویژگی در دســته توســعه فناوری قرار گرفت. در این بخش شــرایط، الزامات و 
ملاحظات فنی- اقتصادی مورد قبول )شــاخص های پذیرش( مشــخص شد.طراحی 
چالش در این بخش پس از طراحی پوســتر، متن فراخوان چالش )راهنمای چالش( 
که به منظور آشــنایی بیشتر شرکت کنندگان با موضوع چالش، محورهای مورد تائید 
چالــش و حمایت های در نظر گرفته شــده برای آن مورد نیاز بود، تهیه شــد. تهیه 
محتوای ســؤالات برای دریافت طرح ها که با نظر متقاضی تکمیل شد و ایجاد صفحه 
اختصاصی برای چالش مذکور بر روی وب ســایت اتاق بازرگانی تهران جهت دریافت 
طرح هــا از اقدامــات این بخــش بود.فرآیند داوری ۱۹ تیم در ایــن چالش ثبت نام 
کردند که پــس از غربالگری طرح ها با کمک داوران و شــرکت متقاضی )گل گهر(، 
درنهایــت ۷ طــرح جهت حضور در جلســه داوری منتخب شــدند.به نقل از روابط 
عمومی مرکز نوآوری و تحول دیجیتال اتاق بازرگانی تهران، جلســه داوری طرح ها 
در آذر ســال گذشته برگزار شــد و تیم های فناور هرکدام به مدت یک ساعت زمان 
در اختیار داشــتند تا طرح پیشنهادی خود را ارائه دهند. داوران تیم های فناور را از 
لحاظ شــاخص های فنی، تولیدی، اقتصادی و پتانسیل تیم مورد ارزیابی قرار دادند. 
با توجه  به نظرات داوران در خصوص ۷ تیم فناور، در نهایت تیم یکی از شــرکت ها 
با امتیاز ۶۷.۳۳ رتبه اول را به خود اختصاص داد. بر اساس این گزارش، امتیازدهی 
تنها معیار برای انتخاب نبوده و شــرکت توسعه آهن و فولاد گل گهر به شاخص های 
دیگــری از قبیل نحوه تعامل و همکاری با تیم های فناور نیز توجه داشــت.با تعیین 
این شــرکت به عنوان شــرکت برتر چالش سرباره، این شــرکت طی نامه ای، ۱۰۰ 
کیلوگرم ســرباره از شــرکت توســعه آهن و فــولاد گل گهر جهت آغاز بررســی ها 
درخواســت کرد و پس از دریافت نمونه توســط تیم تحقیقاتی خود، در جلســه ای 
درباره مســیر انجام پروژه بررسی و گفت وگو انجام گرفت و مشاوره های مورد نیاز به 
شــرکت فناور ارائه شد. هزینه مورد نیاز برای انجام فاز اول )فاز آزمایشگاهی( طرح 
اســتفاده بهینه از ســرباره کوره قوس الکتریکی شرکت توسعه آهن و فولاد گل گهر 

اعلام شــد تا شرکت متقاضی در این خصوص اقدامات لازم را صورت دهد.

چیــن پس از آتش بس تجاری با آمریکا، ممنوعیت تحویل هواپیماهای بوئینگ توســط 
شــرکت های هواپیمایی چینی را لغو کرده اســت.به گزارش ایســنا، آمریکا و چین، روز 
دوشــنبه، توافق کردند که تعرفه های ســنگین را حداقل به مدت ۹۰ روز کاهش دهند 
و بــه این ترتیب، جنگ تجاری میان دو اقتصاد بزرگ جهان، متوقف شــد.پایگاه خبری 
آمریکایی بلومبرگ، روز سه شــنبه، به نقل از منابع آگاه گزارش داد مقامات پکن، هفته 

جاری، به شــرکت های هواپیمایی داخلی و سازمان های دولتی اعلام کرده اند که تحویل 
هواپیماهای ســاخت آمریکا می تواند از سر گرفته شود.بر اساس گزارش رویترز، بوئینگ 
در آوریــل، اعــلام کرد که تعدادی از مشــتریانش در چین اعــلام کرده اند که به دلیل 
تعرفه هــا، هواپیماهای جدید را تحویل نمی گیرند و این شــرکت به دنبال فروش مجدد 

ده ها هواپیما است.

جانشــین وزیر صمــت در امور بازرگانــی ضمن تاکید بــر تداوم 
سیاست های حمایتی از تولید داخل، به صراحت اعلام کرد که اگرچه 
ممنوعیت قانونی واردات کالاهای دارای مشابه داخلی با اتمام برنامه 
ششم توسعه به پایان رسیده، اما وزارت صمت با استفاده از ابزار ثبت 
سفارش و تخصیص ارز، عملًا واردات این اقلام را متوقف کرده است.

به گزارش ایسنا، ۱۷ اردیبهشت ماه بود که معاونت حقوقی ریاست 
جمهوری اعلام کرد که ممنوعیــت واردات کالاهای خارجی دارای 

مشــابه ایرانی به پایان رسید؛ بر این اساس، تاکید شد که واردات این کالاها باید در وزارت 
صنعت، معدن و تجارت ثبت ســفارش و پس از آن از ســوی بانک مرکزی تأمین ارز شود.

حال اما، محمدصادق مفتح- جانشــین وزیر صنعت، معــدن و تجارت در امور بازرگانی، در 
گفت وگویی خبری تلویزیونی، در توضیح سیاســت های کنترلی این وزارتخانه برای حمایت 
از تولید داخل، تصریح کرد: در زمان هایی که امکان ممانعت قانونی از واردات وجود داشته، 
این اقدام انجام شــده و در آینده نیز ادامه خواهد داشــت. اما اکنون که آن قانون منقضی 
شــده، از ابزار ثبت سفارش برای کنترل واردات استفاده می کنیم. از آنجایی که هر وارداتی 
نیازمند ثبت سفارش است، ما با قاعده گذاری در این زمینه، کنترل عملی را اعمال می کنیم. 
اگر برای کالاهای دارای مشــابه داخلی ثبت سفارشی صادر نشود، عملًا امکان واردات آن ها 
وجود ندارد.وی افزود: اگر چه وزارت صمت به طور رســمی نمی تواند اعلام ممنوعیت کند، 
اما با توجه به اینکه ثبت سفارش در داخل وزارتخانه انجام می شود و تمام واردات منوط به 

آن است، معاونت های تخصصی با تشخیص وجود تولید داخلی، از این 
ابزار برای جلوگیری از واردات استفاده می کنند. بنابراین، دست وزارت 
صمت خالی نیســت و ابزارهای متعددی برای حمایت از تولید وجود 
دارد.مفتح ضمن اشاره به ماده ۱۹ قانون برنامه ششم توسعه که ایجاد 
ممنوعیت برای واردات کالاهای دارای مشابه داخلی را مجاز می دانست، 
گفــت: با وجود پایان دوره اجرای این برنامه، وزارت صمت همچنان بر 
اساس سیاست های حمایتی خود از تولید داخل، مانع واردات کالاهایی 
می شــود که مشابه آن ها در کشور تولید می شــود. این کار از طریق مدیریت تخصیص ارز 
انجام می شود.جانشین وزیر صمت خاطرنشان کرد: حتی اگر درباره کیفیت برخی تولیدات 
داخلی گله مندی هایی وجود داشــته باشــد، راهکار ما واردات کالای مشابه خارجی نیست. 
رویکــرد قطعی ما حمایت از تولید داخلی اســت تا این تولیــدات در بازار داخلی به فروش 
برسند. بسیاری از تولیدکنندگان داخلی نیز در حوزه صادرات موفق عمل کرده اند و کیفیت 
محصولات آن ها به تدریج بهبود یافته اســت.این مقام مسئول ضمن اشاره به آمار صادرات 
کالاهای ایرانی، تاکید کرد: ما لیســتی بلند از کالاهایی داریم که از نظر کیفیت با مشــابه 
خارجی قابل رقابت هستند و این موضوع در آمارهای صادراتی سال های اخیر کاملًا مشهود 
است.مفتح خاطرنشان کرد: در حوزه لوازم خانگی، بخشی از گلایه ها مربوط به کیفیت است، 
اما هر کالایی که تولید داخلی آن هم تراز با نیاز بازار باشد، در لیست ممنوعیت واردات قرار 

می گیرد. البته واژه “ممنوعیت” به دلیل انقضای قانون برنامه ششم قابل استفاده نیست.

شرایط صدور مجوز واردات بنزین ویژه 
تصویب شد

رئیس مرکز بهبود فضای کسب و کار اعلام کرد: شرایط صدور مجوز واردات بنزین ویژه در هشتاد 
و هفتمین جلسه هیئت مقررات زدایی تصویب و کاربرگ واردات آن به جلسه بعدی موکول شد. 
همچنین کاربرگ مجوز سکوهای فروش برخط طلا به زودی مشخص می شود.به گزارش ایسنا، 
علیرضا نظری - دبیر جلســه هیئت مقررات زدایی - در حاشیه هشتاد و هفتمین جلسه هیئت 
مقررات زدایی گفت: کاربرگ یا همان شرایط صدور مجوز واردات بنزین ویژه و توزیع بنزین ویژه 
را مورد بررسی قرار دادیم که کاربرگ واردات بنزین ویژه در هیئت مقررات زدایی تصویب شد، اما 
کاربرگ توزیع بنزین ویژه با توجه به اینکه نمایندگان وزارت نفت مفاهیم و استنباط های جدیدی 
را برخلاف آنچه در کمیته تخصصی مطرح شده بود، ارائه کردند، به کمیته تخصصی بازگشت داده 
شد تا بررسی بیشتری روی کاربرگ توزیع بنزین ویژه انجام شود.وی با بیان اینکه حدود ۱۰ روز 
آینده جلسه بعدی هیئت مقررات زدایی را برگزار می کنیم، گفت: در جلسه بعد موضوع کاربرگ 
توزیع بنزین ویژه مجددا بررســی می شــود.هیئت مقررات زدایی مرجع تشخیص مجوزهاست؛ 
سازمان برنامه به قانون تمکین کندنظری درباره تعلل سه ساله سازمان برنامه و بودجه در اتصال 
به درگاه ملی مجوزها گفت: اینکه هر دستگاهی به هر نحوی مصوبه هیئت مقررات زدایی را قبول 
نکند اصلا مورد قبول نیست و مرجع تشخیص مجوز، فقط هیئت مقرر زدایی است؛ اما نمایندگان 
ســازمان برنامه نکاتی را ابراز کرده اند که این به لحاظ شــکلی درســت است و آن این است که 
نمایندگان سازمان برنامه و بودجه در جلسه هیئت مقررات زدایی در زمانی که بر اساس مصوبه 
این هیئت، تکلیفی برای سازمان برنامه و بودجه گذاشته شد، دعوت نشده و حضور نداشته اند، اما 
سه سال مدت زمان زیادی است و باید خیلی زودتر به این مسئله رسیدگی می شد.وی افزود: در 
یک ماه اخیر با پیگیری های رســانه ملی و نمایندگان مجلس قرار شده است هفته آینده کمیته 
تخصصی برای برخی از دســتگاه ها از جمله سازمان برنامه و بودجه برگزار شود که البته نظرات 
مشورتی معاونت حقوقی ریاست جمهوری را هم در این خصوص اخذ می کنیم و برای حدود دو 
ماه آینده برای دستگاه هایی که به درگاه ملی مجوزها متصل نشده بودند یا اتصال صوری داشتند 
جلساتی را برگزار خواهیم کرد تا قانون تسهیل صدور مجوزها اجرا شود.کاربرگ مجوز سکوهای 
فروش برخط طلا به زودی مشــخص می شودرئیس مرکز بهبود فضای کسب و کار گفت: هیئت 
عالی نظارت بر اصناف بر اساس تکلیفی که داشت امروز جلسه ای برگزار می کنند تا مجوز فروش 
برخط طلا را بررسی و مصوبه را برای ما در هیئت مقررات زدایی ارسال کنند تا مجددا در هیئت 
مقررات زدایی به این موضوع پرداخته شود.دبیر جلسه هیئت مقررات زدایی گفت: شکایت ها از 
درگاه ملی مجوزها به سامانه های تخصصی منتقل می شود و شاید آن درگاه تخصصی رسیدگی 
لازم را انجام نمی دهد که ما برای این موارد هم در آینده تدبیری خواهیم کرد.وی افزود: اقدامات 
قانونی در زمینه التزام نداشتن به قانون نیز داشتیم که بر اساس پیگیری هایی که داشتیم برای 
رئیس یک سازمان خود انتظام بیست و دو ماه حکم حبس تعزیری صادر شد که البته در مرحله 
تجدیدنظــر قرار دارد و همچنین برای یک معاون وزیر و یکی از روســای اتاق اصناف نیز حکم 
صادر شده است.نظری گفت: در شش ماه اخیر ما ۱۴۳ جلسه کارشناسی پیش کمیته و کمیته 
تخصصی برگزار کردیم که سه جلسه آن به جلسه اصلی هییت مقرر جدایی اختصاص داشت اگر 
حکمی را خواهم برای دستگاهی ما می خواهیم مصوب کنیم باید همراهی آن دستگاه را هم به 
لحاظ کارشناسی جلب کنیم که در مرحله اجرا مسیر هموارتر باشد و به دنبال شکایات و اعلام 

جرم کردن ها کمتر باشیم.

آخرین مهلت ثبت نام در جشنواره  ملی 
سرآمد

فراخوان شــرکت در دومین دوره جشنواره  ملی ســرآمد با حمایت معاونت علمی، فناوری و 
اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری منتشر شد.به گزارش ایسنا، دومین دوره جشنواره  ملی 
ســرآمد فرصتی برای دیده شدن، شبکه سازی و رقابت برای کســب عنوان »دانش بنیان برتر 
کشــوری« است.این جشنواره به همت انجمن شرکت های دانش بنیان استان خراسان رضوی 
و حمایت معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری و صندوق نوآوری  و 
شــکوفایی در مشهد مقدس برگزار می شــود.  در این رویداد، برترین های زیست بوم نوآوری 
کشور گرد هم می آیند تا در رقابتی سازنده مورد ارزیابی و داوری قرار گیرند و در مسیر تبدیل 
ایده به درآمد یک گام فراتر روند.به نقل از معاونت علمی ریاست جمهوری، به برگزیدگان این 
جشنواره، جوایز ارزنده  نقدی و تسهیلات کم بهره اهدا خواهد شد.آخرین مهلت شرکت در این 
جشــنواره، ۳۰ خردادماه سال جاری است و متقاضیان جهت ثبت نام در این رویداد می توانند 

به آدرس www.saraamadfestival.ir مراجعه کنند.

خودکفایی کشاورزی در خراسان جنوبی؛ 
چالش ها و دستاوردها در سایه خشکسالی

ایسنا/خراســان جنوبی سرپرست سازمان 
جهادکشاورزی خراسان جنوبی به چالش ها 
محصولات  خودکفایــی  دســتاوردهای  و 
کشاورزی در سایه خشکسالی و محدودیت 
منابــع آبی پرداخته و بر اهمیت اســتفاده 
از تکنولوژی هــای نویــن و بهبود کیفیت 
محصــولات تأکیــد کرد.کشــاورزی یکی 
از ارکان اساســی اقتصــاد ایران به شــمار 
می آید و در اســتان خراســان جنوبی، این 
بخش با چالش های خاصی مواجه اســت. 
خشکســالی های متوالی و محدودیت منابع آبی، تولید محصولات کشــاورزی را تحت تأثیر 
قرار داده و نیاز به راهکارهای نوین و پایدار را بیش از پیش نمایان کرده اســت.در این راســتا، 
خودکفایی در تولید محصولات استراتژیک به عنوان هدفی کلیدی مطرح می شود که می تواند 
به بهبود امنیت غذایی و افزایش درآمد کشــاورزان کمک کند.حسین اکبری، سرپرست جهاد 
کشاورزی خراسان جنوبی، در گفت و گو با ایسنا به بیان نکات مهمی درباره وضعیت کشاورزی 
در اســتان پرداخت و در پاســخ به این سؤال که در حال حاضر کدام محصولات کشاورزی در 
خراسان جنوبی به خودکفایی رســیده اند، گفت: در حال حاضر با توجه به خشکسالی شدید 
و محدودیت منابع آبی، برنامه اســتان در تولید محصولات زراعی براســاس مزیت های نسبی 
و سیاســت خوداتکایی در تولید محصولات استراتژیک است که در بیشتر محصولات زراعی، 
استان از خوداتکایی نسبی برخوردار است.اکبری در ادامه به عواملی که باعث خودکفایی در این 
محصولات شده است، اشاره کرد و گفت: استفاده از بذور اصلاح شده، تغذیه کودی متعادل و 
سازگاری این محصولات با شرایط اقلیمی استان از جمله این عوامل هستند.سرپرست سازمان 
جهادکشاورزی خراسان جنوبی با بیان اینکه در زمینه تولید محصولات دامی در استان خودکفا 
هســتیم، اظهار کرد: در حال حاضر با توجه به محدودیت منابع آبی، افزایش سطح زیر کشت 
در دستور کار این سازمان نمی باشد و برنامه استان متمرکز بر افزایش عملکرد در واحد سطح 
و افزایش بهره وری آب در محصولات زراعی اســت.اکبری به اقداماتی که برای بهبود کیفیت 
محصولات کشاورزی در استان انجام شده است، اشاره کرد و گفت: تغذیه متعادل محصولات 
زراعی، استفاده کمتر از سموم کشاورزی و شناسنامه دار کردن محصولات تولیدی استان از جمله 
این اقدامات اســت.وی در زمینه صادرات محصولات خودکفا نیز گفت: در حال حاضر با توجه 
به خشکسالی شدید و محدودیت منابع آبی، برنامه استان در تولید محصولات زراعی بر اساس 
خوداتکایی در تولید است که در بیشتر محصولات زراعی، استان از خوداتکایی نسبی برخوردار 
است.خودکفایی کشاورزی در خراسان جنوبی؛ چالش ها و دستاوردها در سایه خشکسالیاکبری 
به چالش هایی که در مســیر خودکفایی محصولات کشاورزی در خراسان جنوبی وجود دارد، 
اشــاره کرد و گفت: تغییر اقلیم و محدودیت منابع آبی به همراه خشکســالی چندین ساله و 
از طرف دیگر شــور شدن اراضی کشــاورزی از جمله این چالش ها هستند.سرپرست سازمان 
جهادکشاورزی خراسان جنوبی در پاسخ به این سؤال که آیا حمایت های دولتی برای کشاورزان 
در راســتای خودکفایی محصولات کافی بوده است، گفت: در حال حاضر دولت از محصولات 
اساســی از قبیل گندم، جو، چغندرقند و دانه های روغنی در قالب تأمین کودهای یارانه ای و 
خرید تضمینی حمایت می کند که نیازمند حمایت بیشتر دولت در این خصوص است.اکبری 
درخصوص تنوع تکنولوژی ها و نوآوری هایی که در تولید محصولات کشــاورزی در استان نیز 
گفت: انجام کشــاورزی حفاظتی، تغییر آرایش کشت و به کارگیری دستگاه های نوین کشت 
و همچنین استفاده از ارقام جدید و سازگار با شرایط اقلیمی استان از جمله این تکنولوژی ها 
هستند.وی در ادامه به برنامه های آموزشی برای کشاورزان در زمینه بهبود روش های کشت و 
تولید اشاره کرد و گفت: برگزاری کارگاه های آموزشی، برنامه روز مزرعه و همچنین کلاس های 
آموزشــی به منظور آموزش کشاورزان به طور مداوم و مستمر برای هر محصول در حال انجام 
است.سرپرست سازمان جهادکشاورزی خراسان جنوبی در زمینه تأمین آب برای کشاورزی نیز 
گفت: یکی از مشکلات اساسی در استان عدم دسترسی بخش کشاورزی به آب با کیفیت و به 
میزان لازم اســت که راهکارهایی از قبیل کاهش سطح زیر کشت و تمرکز بر افزایش عملکرد 
در واحد سطح از طریق رعایت اصول به زراعی و به نژادی، محدودیت کشت محصولات آب بر و 
تغییر الگوی کشت به سمت محصولات مقاوم به تنش خشکی مثل جو، سورگوم، گلرنگ 

و...، استفاده از آب های نامتعارف را شامل می شود.

طبق اعلام ســازمان بورس و اوراق بهادار، بیش ترین حجم معاملات غیر برخط سهام اشخاص حقیقی، در اولین ماه امسال در 
استان های تهران، اصفهان، البرز، خراسان رضوی و آذربایجان شرقی انجام شده است.به گزارش ایسنا، مجموع معاملات برخط و 
غیر برخط اشخاص حقیقی و حقوقی در فروردین امسال به ترتیب ۲۶۱،۳۳۶،۵۶۷ و ۳۱۸،۱۶۰،۴۹۶ میلیارد سهم بوده است.

این گزارش حاکی از آن است که حجم معاملات آنلاین اشخاص حقیقی در فروردین امسال ۸۵ درصد بوده است.بر این اساس، 
سهم معاملات غیر برخط اشخاص حقیقی در پنج استان تهران، اصفهان، البرز، خراسان رضوی و آذربایجان شرقی از کل معاملات 
بازار ۱۳ درصد بوده است.همچنین استان تهران با سهم ۱۰ درصدی، بیشترین حجم خرید و فروش غیر برخط اشخاص حقیقی 
را در کل کشــور به خود اختصاص داده است.گفتنی اســت؛ حجم معاملات غیر برخط اشخاص حقوقی در استان های تهران، 
آذربایجان شرقی، گیلان، خراسان رضوی و قم در فروردین امسال ۵۵ درصد بوده که استان  تهران با ۵۳ درصد بیشترین حجم 
خرید و فروش را به خود اختصاص داده است.داده های آماری این گزارش نشان می دهد سهم اشخاص حقوقی از معاملات برخط 

نیز ۴۴ درصد بوده است.

طبق اعلام مرکز آمار، گوشت مرغ ۹۶.۸ درصد از وزن کل گوشت طیور عرضه  شده در کشتارگاه های رسمی کشور در فروردین ماه را به خود 
اختصاص داده است. همچنین در این ماه میزان عرضه گوشت طیور نسبت به مدت مشابه پارسال چهار درصد افزایش یافته است.به گزارش ایسنا، 
بر اساس نتایج طرح آمارگیری کشتار طیور کشتارگاه های رسمی کشور در فروردین امسال، وزن گوشت عرضه  شده انواع طیور کشتار شده در 
کشتارگاه های رسمی کشور ۲۳۲ هزار و ۸۲۴ تن گزارش شده که سهم گوشت مرغ بیش از سایر طیور بوده است.بر اساس نتایج این آمارگیری، 
گوشت مرغ با ۲۲۵ هزار و ۴۸۹ تن معادل ۹۶.۸ درصد از وزن کل گوشت طیور عرضه  شده را به خود اختصاص داده است. گوشت بوقلمون 
با ۲۰۰۶ تن و سایر انواع طیور با ۵۳۲۹ تن به ترتیب ۰.۹ درصد و ۲.۳ درصد از وزن کل گوشت طیور عرضه  شده را به خود اختصاص داده اند.

مقایسه عملکرد کشتارگاه های رسمی کشور در فروردین ۱۴۰۴ با ماه مشابه سال ۱۴۰۳ نشان دهنده افزایش چهار درصدی مقدار عرضه گوشت انواع طیور در کشتارگاه های رسمی کشور است.
همچنین نتایج حاصل از این طرح آمارگیری نشان می دهد که مقدار عرضه گوشت طیور در کشتارگاه های رسمی کشور در فروردین ۱۴۰۴ نسبت به ماه قبل )اسفند ۱۴۰۳( در حدود چهار 

درصد کاهش داشته است.

مرکز آمار اعلام کردبورسی ترین استان های ایران کدامند؟

افزایش ۴ درصدی تولید مرغ در سال جاری

جانشین وزیر صمت در امور بازرگانی:

وزارت صمت واردات کالاهای مشابه تولید داخل را متوقف کرده است
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان از راه اندازی یک رصدخانه ملی برای شفافیت در آمار مهاجرت 
نخبگان، اشتغال، تحصیل و معیشت خبر داد و گفت: آمار رصدخانه مهاجرت ایران اتقان کافی 
ندارد و قابل اتکا نیست.ســید سلمان سید افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، با اشاره به راه 
اندازی رصدخانه ملی نخبگان گفت: این رصدخانه قرار اســت در ۴ حوزه معیشت، اشتغال، 
تحصیل و مهاجرت و براســاس همکاری های بین دستگاهی ایجاد شود.راه اندازی رصدخانه 
ملی مهاجرت با همکاری دســتگاه ها قائم مقام بنیاد ملی نخبگان افزود: یعنی با استفاده از 
داده های دستگاه های مرتبط با ۴ حوزه نام برده این رصدخانه فعال خواهد شد، مثلا در حوزه 
معیشــت وزارت کار، بیمه، بانک ها و نهادهایی که در بخش اشتغال کار می کنند و داده ای 
دارند، اطلاعاتشان را باید در اختیار بنیاد قرار دهند. یا مثلا در حوزه تحصیل وزارت آموزش 
و پرورش و بهداشت یا در حوزه مهاجرت نهادهای مرتبط با خروج افراد از کشور مثل پلیس 
مهاجرت گذرنامه، وزارت علوم )آمار ترجمه مدرک پیش از مهاجرت و یا درخواســت فرصت 
مطالعاتــی( داده های خود را به ما ارائه خواهنــد داد و یک بانک داده )بیگ دیتا( ایجاد می 
شود که عملا ماده خام بررسی های ما خواهد بود.سیدافقهی با اشاره به اینکه راه اندازی این 
رصدخانه از ســوی هیات امنای بنیاد به ما ابلاغ شده است، خاطرنشان کرد: در حال حاضر 
در ارتباط با این رصدخانه یک اساسنامه نوشته ایم که در آن، عنوان رصدخانه ابتدا »قرارگاه 
مهاجرت« نام داشــت و علت این بود که ما در بحث مهاجرت با یک فضای جنگی رو به رو 
هستیم. مهاجرت نخبگان از ایران کاملا سازماندهی شده است به گفته قائم مقام بنیاد ملی 
نخبگان، پشت مهاجرت استعدادها به خارج  یک برنامه ریزی وجود دارد و اینطور نیست که 
نخبگان جسته و گریخته از ایران بروند بلکه کاملا سازماندهی شده است. رییس جمهور نیز در 
خصوص تشویق به مهاجرت و موسساتی که در حوزه مهاجرت، بیزنس درست کردند، تاکید 
کرده اند که باید جرم انگاری شود. وی ضمن تاکید بر این مطلب که در حوزه مهاجرت ما با 
یک جریان طرف هســتیم نه با یک مجموعه یا افراد، خاطرنشان کرد: لذا تصور این است که 
متناسب با این جریان، باید یک کار قرارگاهی عملیاتی انجام شود تا دستگاه ها نسبت به این 
موضوع حســاس شوند که در شــرایط ویژه و خاصی قرار داریم. نکته دیگر اینکه این قرارگاه 
باید یک فرمانده داشته باشد و پیشنهاد شده معاون اول رییس جمهور متولی آن باشد. سید 
افقهی با اشاره به اینکه محتوا و جزییات اساسنامه رصدخانه ملی مهاجرت نخبگان در جلسه 
با حضور دســتگاه ها ارائه شد، گفت: این جلسه با حضور نمایندگانی از وزارت کشور، وزارت 
علوم، بهداشت، پلیس کارنامه، وزارت اطلاعات و وزارت کار برگزار و مقرر شد یک فرصتی به 
آن ها داده شــود تا محتوای اساسنامه را مورد بررسی قرار دهند و نظراتشان را ارائه دهند و 

ما منتظر بازخورد هستیم. دستگاه ها نظرات خود را درباره اساسنامه رصدخانه اعلام کردند
قائم مقام بنیاد ملی نخبگان تصریح کرد: براساس آخرین پیگیری ها از دفتر معاون اول رییس 
جمهور دکتر مخبر، گفته شد که با دستگاه ها در تعامل هستند و ۳ دستگاه نظراتشان را ارائه 
داده اند و در صورت امکان، اصلاحات قابل اعمال انجام و انشاالله در جلسه آتی با دستگاه ها 
این اساسنامه تصویب خواهد شد. گزارش ها درباره میزان مهاجرت و اشتغال نخبگان واقعی 
می شود/ برخی رسانه ها بحران سازی می کنند وی ادامه داد: در صورت تصویب این اساسنامه، 
مــا یک پایــگاه داده از نخبگان را ایجاد خواهیم کرد و آن موقــع می توانیم درباره وضعیت 
مهاجرت، اشــتغال، مســکن و وضعیت زندگی و تحصیل نخبگان گزارش واقعی ارائه دهیم. 
در حال حاضر اخبار مربوط به مهاجرت ماهیتا در رســانه ها زرد شــده و فضا را برخی رسانه 
ها به ســمت بحران سازی می کشانند در حالی که بالاخره در همه کشورها مهاجرت وجود 
دارد.سیدافقهی در پاسخ به این سوال که با توجه به راه اندازی یک رصدخانه جدید، وضعیت 
رصدخانه فعلی مهاجرت که زیر مجموعه دانشگاه شریف قرار دارد، چه می شود، گفت: بنیاد 
ملی نخبگان یکی از اعضای هیات امنای رصدخانه مهاجرت اســت و تشخیص معاون علمی 
و فناوری دولت قبل بر این بوده بحث مهاجرت نخبگان به دانشــگاه شریف سپرده شود.آمار 
رصدخانه مهاجرت ایران اتقان کافی را ندارد وی با اشــاره به اینکه آمارهای رصدخانه اتقان 
کافی را نــدارد و خود بنده مغایرت هایی را پیدا کردم، گفت: ما نمی گوییم رصدخانه فعلی 
مهاجرت عمدا داده غلط منتشــر می کند ولی معتقدم از یک مکانیزم اعتبار سنجی دولتی 
عبور نکرده است و این اتفاق چون نیفتاده نمی توان بر آن مهر تایید زد و این مدل کارها یک 
کار حاکمیتی اســت و بار رسانه ای دارد و مدیریت آن نباید در اختیار بخش خصوصی باشد 
بلکه دولت باید مدیریت آن را برعهده بگیرد. قائم مقام بنیاد ملی نخبگان ضمن تاکید بر اینکه 
آمار مهاجرت مربوط به رصدخانه مهاجرت را قابل اتکا نمی دانم، گفت: اســتناد و گزارشــات 
رصدخانه براساس اطلاعات آشکار و پایگاه های داده بر بستر اینترنت و یا در ژورنال ها است و 
اگر آن اطلاعات را مبنا قرار دهیم فرقی نمی کند آن را رصدخانه ارائه دهد یا دانشگاه یا یک 
فرد. داده های مربوط به مهاجرت زمانی اعتبار پیدا می کند که منتسب به یک مجموعه دولتی 
باشد.سید افقهی افزود: رصدخانه مهاجرت تعداد زیادی از پایگاه های داده را بررسی و جمع 
بندی می کند و آمار ارائه می دهد و کار عاقلانه ای است و من نمیگویم کار، اصولی نیست و 
حتی در جایگاه خودش ارزش دارد اما نباید مبنای تصمیم گیری و درک اجتماعی نسبت به 
یک پدیده باشد.  مردم نسبت به موضوعات مختلف در جامعه واکنش ها و بازخوردهایی دارند 
و نسبت به موضوع نخبگان نیز حساسیت دارند و ذکر آمار منفی پیرامون موضوع نخبگان، بار 
روانی زیادی دارد.با راه اندازی رصدخانه جایی برای شــانه خالی کردن باقی نمی ماندوی در 
پایان گفت: البته اگر آمار واقعیت داشته باشد، دولت باید پاسخ بدهد که چرا شرایط اینگونه 
است و وقتی اطلاعات مربوط به مهاجرت را بخش دولتی ارائه ندهد و بخش خصوصی آن را 
اعــلام کند، واکنش دولت این خواهد بود آن مجموعه خلاف می گوید. راه اندازی رصدخانه 
دولتی در عمل شاید به ضرر دولت باشد اما دیگر جایی برای شانه خالی کردن وجود ندارد و 

در نهایت داده و اطلاعات درست و متقن خواهیم داشت.

قائم مقام بنیاد ملی نخبگان به مهر خبر داد؛

راه اندازی »رصدخانه ملی« برای 
شفاف سازی آمار مهاجرت نخبگان

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

ایران کشوری با گنبد های فیروزه ای!!

معرفی خودروی الکتریکی فسقلی سیتروئن آمی

دقیقاً یک سال بعد از رونمایی از کانسپت Ami One در نمایشگاه ژنو ۲۰۱۸، حالا سیتروئن نسخهٔ تولیدی این میکروکار الکتریکی 
را معرفی کرده اســت. آمی با تنها ۲.۴۱ متر طول، ۱.۳۹ متر عرض و ۱.۵۲ متر ارتفاع، به میزان قابل توجهی کوتاه تر و باریک تر 
از اسمارت فورتو است. آمی که تنها ۴۸۵ کیلوگرم وزن دارد، مثل رنو توئیزی در کلاس چهارچرخه های سبک قرار می گیرد اما 
برخلاف آن، آمی از کابین کاملًا بسته ای برخوردار است که در فصول سرد و آب وهوای نامساعد از سرنشینان محافظت می کند. 
طراحی بیرونی نسخهٔ تولیدی آمی بسیار معمول تر از نسخهٔ کانسپت به نظر می رسد و سیتروئن کاملًا آن را تعدیل کرده است. 
چراغ های دوقسمتی با امضای خاص سیتروئن در جلو و عقب و درهای نامتقارن که در جهت مخالف یکدیگر باز می شوند موجب 
شده تشخیص جلو و عقب این خودرو دشوار باشد. برای این چهارچرخهٔ الکتریکی شش پکیج لوازم جانبی رنگی هم ارائه شده 

تا بتوان آن را شخصی سازی کرد.

مهدی طارمی در پی قهرمانی و آقای گلی
مهاجم بوشهری فوتبال ایران در دومین حضورش در جام ملت های آسیا در زمره ستارگان قاره کهن است که می تواند قهرمانی و 
آقای گلی در رقابت ها را نشانه بگیرد.به گزارش ایسنا و به نقل از AFC، جام ملت های آسیا به زودی در قطر آغاز می شود و تیم ملی 
فوتبال ایران در این دوره برابر امارات، فلسطین و هنگ کنگ قرار می گیرد. پیش از شروع این رقابت ها اقدام به معرفی ستارگان 
این دوره از رقابت ها می کنیم.مهدی طارمی سال قبل در دیدارهای ملی رکورد بسیار خوبی داشت و در یازده بازی ملی ۱۲ گل زد. 
البته نباید از کیفیت تقریبا پایین حریفان ایران در این سال نیز به راحتی گذشت )حضور در تورنمنت کافا(. آقای گل سابق لیگ 
ایران که توانست در پرتغال نیز آقای گلی را کسب کند، حالا مدعی جدی عنوان آقای گلی در این دوره جام ملت های آسیا است.

طارمی در اولین حضورش در جام ملت ها در دوره قبل توانست سه گل به ثمر برساند )دو گل برابر یمن، یک گل برابر چین( و 
حالا باید دید در این دوره چه عملکردی خواهد داشت.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ژان باروا
روژه مارتن دوگار چهره شــناخته شده دنیای ادبیات فرانسه و 
برنده جایزه نوبل ادبیات است. دوگار پس از آشنایی با تالستوی 
و مطالعه جنگ و صلح تصمیم می گیرد نویسندگی را آغاز کند. 
ژان باروا اثر موفق این نویسنده که به بررسی نقش مدرنیته در 
عقاید مذهبی می پردازد و از اصلی ترین دلایل سســت شدن 
مبانی کلیســا در حکومت آن سال های فرانسه بود، در فاصله 
سال های ۱۹۱۰ تا ۱۹۱۲ نوشته شد و سال بعد درست قبل از 
شروع جنگ جهانی اول منتشر گردید. خلق ژان باروا زمینه ساز 
آشنایی او با آندره ژید و ژان کوپو شد. آلبر کامو او را از اخلاف 
تالستوی بر شــمرده و معتقد است هر دو به سرنوشت انسان 
علاقمندند و ایــن هنر را دارند تا انســان ها را با تمام تیرگی 
جسمانی شان ترســیم کنند. کامو در توصیف دوگار می گوید 
سرنوشت حقیقی چنین هنرمندی آن است که طرح آنچه از 
پــس خواهد آمد، از پیش در آثار خــود وارد کند و به طرزی 
استثنایی قدرت پیشگویی و نیروی آفرینش حقیقی را در اثار 
خود گرد می آرورد. از نظر او مســئله ای در دل آثار دوگار وجــود دارد که به آن حالتی تراژدیک می دهد. تنهایی 
انسان به همراه ظهور پدیده شک و شکاکیت و حاکمیت اصل احتمال بر هر آنچه تاکنون یقین مطلق می شمردیم 
از ویژگی های انسان امروز است که هیچ شباهتی به انسان کلاسیک ندارد. انسان دیروز درون خود را به نفع بیرون 
تغییر می دهد اما بشــر امروز تمام هم و غم خود را صرف برهم زدن چرخ فلک کرده و معتقد اســت نباید با دنیا 
ســاخت بلکه باید دنیا را مجبور به ساختن کرد. موضوعی که دســتمایه نگارش رمان هایی انتقادی و روشنگرانه 
بســیاری قرار گرفته اســت. رمان ژان باروا نیز از همین دسته است. ژان باروا شخصیتی ست به سه مشخصه بارز 
انسان های عصر حاضر: شک، تنهایی و میل به برهم زدن نظام و قواعد اجتماعی و دینی و مذهبی حاکم. او نماینده 
شــکاکیت و روایتگر تراژدی سرنوشت انسان معاصر اســت. ژان باروا به شکی عمیق و فلسفی رسیده و در مسیر 
جستجو و پرسشگری از همسر خود نیز دست می کشد و در نهایت بلوغ و اوج فکری به خداناباوری می رسد. او منکر 
دخالت خداوند و دین در زندگی روزمره آدمیان اســت. ژان باروا خواستار آزادی اندیشه است. ژان منادی تفکرات 
سارتر و نیچه است. او دین را ساخته و پرداخته رهبران مذهبی جامعه که در پی استفاده از جهالت و ایجاد بطنی 

امن برای خود هستند می داند.

سوفیا کوپولا
ســوفیا کارمینا کوپــولا )به 
 Sofia Carmina انگلیســی: 
مــه   ۱۴ )زادهٔ   )Coppola
فیلم نامه نویــس،   )۱۹۷۱
و  تهیه کننــده  کارگــردان، 
بازیگر آمریکایی اســت. او در 
ســال ۲۰۱۰ بــرای فیلم در 
برنده شیر طلایی  یک جایی 
جشنواره فیلم ونیز شده است.
دخترعمــوی  ســوفیا   ]۱[
فرزنــد  و  کیــج  نیــکلاس 
آمریکایی  شــهیر  کارگردان 
فرانســیس فورد کوپولا است 
و در مراســم دریافت جایزه 
اســکار، از پــدرش به خاطر 
آنچه به وی آموخته قدردانی 
کرد. او در سه گانه پدرخوانده: 
قسمت ســوم ساخته پدرش، 
نقش مــری کورلئونه را بازی 
کرد. کاندیدای بفتای بهترین 
فیلمنامه برای فیلم گمشــده 

در ترجمه در سال ۲۰۰۳
کاندیدای بفتای بهترین کارگردانی برای فیلم گمشــده در ترجمه در ســال ۲۰۰۳ یکی از 
کمترین کارگردانان زن در صنعت ســینما که با طرح های فرهنگی و خلاقانه خویش توجه 

بسیاری را به خود جلب کرد.

فرهنگ

دبیر ســتاد علم و فناوری شورای عالی انقلاب فرهنگی از 
تصویب کلیات سند ملی هوش مصنوعی جمهوری اسلامی 
ایران خبر داد.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از شورای 
عالی انقلاب فرهنگی، جلســه ۱۹۰ شورای ستاد راهبری 
اجرای نقشه جامع علمی در محل دبیرخانه شورای عالی 
انقلاب فرهنگی برگزار شد.رجبعلی برزویی، پس از جلسه 
۱۹۰ شــورای ستاد راهبری اجرای نقشه جامع علمی، در 
خصوص ارائه پیش نویس سند راهبردی هوش مصنوعی 
جمهوری اســلامی ایران گفت: در جلسه ۱۸۱ این شورا 
در خصوص ضرورت ها و اهمیت تنظیم ســند ملی هوش 
مصنوعی و تفاوت آن با سایر اسناد موجود در این حوزه و 
همچنین چالش های پیشروی تدوین سند مطرح شد.وی 
افزود: در جلسه ۱۸۵ نیز مرجع نهایی سازی و تصویب سند 
از میان دســتگاه های ذی ربط مورد بحث و بررسی قرار گرفت و حاصل آن ماده  واحده ای شد که در جلسه 
۸۹۰ شــورای عالی انقلاب فرهنگی تصویب و توســط رئیس جمهور ابلاغ شد. بر این اساس مرجع تصویب 
سند پس از نهایی سازی توسط ستاد علم، فناوری و نوآوری دبیرخانه، شورای عالی انقلاب فرهنگی تعیین 
شــد.دبیر ستاد علم، فناوری و نوآوری شــورای عالی انقلاب فرهنگی تصریح کرد: با عنایت به سابقه کار و 
بحث های کارشناسی متعدد و مفصل صورت گرفته در جلسات مختلف، در این جلسه کلیات پیش نویس سند 
ملی هوش مصنوعی جمهوری اسلامی ایران مشتمل بر اصول و مبانی ارزشی، چشم انداز، اهداف، اولویت ها، 
شاخص ها، راهبردها، اقدامات ملی و تقسیم کار ملی دستگاه های اجرایی مطرح شد و نیز برخی اولویت های 
سند مورد بحث و بررسی قرار گرفت.عضو هیات علمی دانشگاه شهید بهشتی گفت: به اتفاق آراء کلیات سند 
با انجام برخی اصلاحات جزئی تصویب شــد و مقرر شــد چشم انداز سند ۱۰ ساله تعیین شود و از آنجا که 
موضوع هوش مصنوعی سیال است، روزآمدسازی سند هر ۵ سال یکبار انجام شود.دبیر شورای ستاد راهبری 
اجرای نقشــه جامع علمی افزود: مقرر شد در جلســات آتی این شورا جزئیات پیش نویس سند ملی هوش 

مصنوعی در جمهوری اسلامی ایران مورد بحث و بررسی قرار گیرد.

در شورای عالی انقلاب فرهنگی؛

کلیات سند هوش مصنوعی تصویب شد

چهار شنبه 30 خرداد 1403  12 ذی الحجه 1445  19 ژوئن 2024

4
    سال بیستم    شماره  5425

چهار شنبه 24 اردیبهشت 1404  16  ذی القعده 1446  14 می 2025

4 صفحه    سال بیستم ویکم    شماره  5678

هری کین با اشاره به انتقادها از ناکامی اش در رسیدن به جام گفت: حالا خواهیم دید که مردم درباره چه چیزی صحبت خواهند کرد.به گزارش 
ایسنا، هری کین ۳۲ساله با بایرن مونیخ قهرمان بوندسلیگا شد و پس از پیروزی تیمش مقابل بوروسیا مونشن  گلادباخ »سپر قهرمانی بوندسلیگا 
)مایسترشــاله( را در ورزشــگاه آلیانس آره نا بالای سر برد. به این ترتیب انتظار کاپیتان تیم ملی انگلیس برای کسب اولین عنوان قهرمانی دوران 
حرفه ای اش به پایان رســید. او در طول ســال های فوتبالش به دلیل ناکامی در کسب عنوان قهرمانی مورد تمسخر قرار می گرفت.هری کین به 
روزنامه تایمز گفت: بار سنگینی روی شانه های من بود و به خوبی از این واقعیت آگاهم که نبردن جام برای یک فوتبالیست چقدر سخت است. 
خودم را بیشتر از هر کس دیگری تحت فشار قرار دادم. با گذشت سال ها پیش خودم فکر می کردم »آیا این اتفاق خواهد افتاد؟« نگران بودم و 
تلاشم را دوچندان کردم و حالا باید دید مردم می خواهند درباره چه چیزی دیگری صحبت می کنند. مطمئنم که مردم حالا دوباره سوژه تازه ای 

پیدا می کنند و من آن را با آغوش باز می پذیرم.

کین: قهرمان شدم، حالا چه می خواهند بگویند؟

ورزشی


